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Nr. 2796/2020 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL HARGHITA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI 

 

 

PROCES VERBAL 
 
 Încheiat azi la data de 12 august 2020 orele 1900 în şedinţa extraordinară a 

Consiliului Local al comunei Suseni, la sediul acestuia. 

 Se constată că convocarea Consiliului Local comunal în şedinţă s-a făcut cu 

respectarea prevederilor art. 133 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 

privind Codul administrativ prin Dispoziţia nr. 99 din 2020 a primarului comunei Suseni. 

 La şedinţă participă următorii consilieri: 

1. Bálint Attila 

2. Bálint István-Tibor 

3. Elekes József 

4. Elekes-Köllő Márta 

5. Gál Katalin 

6. Kovács Ernő 

7. Kovács Levente 

8. Mihálydeák Ervin 

9. Miklós Károly 

10. Sólyom László 

11. Szabó Ágoston Attila 

 

De la ședință lipsesc domnii Marthy Barna, Tótpál László și Sólyom Máté. 

Domnul consilier Mihálydeák Ervin a sosit după aprobarea punctelor de pe ordinea de zi. 

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 

Éva, domnul Ferencz Lehel, inspector de achiziție publică, domnul Kacsó Dénes, 

specialist în achiziții publice și doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată cu întocmirea 

procesului verbal al ședinței. Ședința se desfășoară în limba maghiară.  

Președintele de ședință, doamna consilier Elekes-Köllő Márta salută pe cei 

prezenţi, constată că sedinţa este legal constituită şi declară deschisă şedinţa Consiliului 

Local al comunei Suseni.  

Președintele ședinței face cunoscut consilierilor prezenți proiectul de pe ordinea de 

zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate, delegarea gestiunii 

serviciului public de salubrizare prin contract de achiziții publice de servicii, a 
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Regulamentului și Caietului de sarcini al Serviciului public de salubrizare al 

Comunei Suseni 

2. Proiect de hotărâre privind alocarea unui sprijin financiar din bugetul local pe anul 

2020 Parohiei Romano Catolice din Valea Strâmbă, comuna Suseni 

 

Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi. Ordinea de zi se aprobă 

cu 10 voturi pentru, fără abțineri și voturi împotrivă.  

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate, delegarea 

gestiunii serviciului public de salubrizare prin contract de achiziții publice de 

servicii, a Regulamentului și Caietului de sarcini al Serviciului public de 

salubrizare al Comunei Suseni 

Ferencz Lehel: În data de 1 iulie a expirat contractul cu firma RDE Huron. Am încheiat 

un contract periodic, cu o durată de 3 luni, până se desfășoară procedura de achiziție 

publică. În comuna Suseni căutăm prestator pentru serviciul public de salubrizare. 

Achiziția publică se bazează pe studiul de caz, iar consiliul local trebuie să decidă modul 

de colectare al deșeurilor să fie în mod direct sau în mod delegat. Având în vedere faptul 

că aparatul de specialitate al primarului nu poate rezolva acest lucru, serviciul trebuie 

delegat unei firme. Acum legea ne permite nu numai concesionarea delegării, dar și 

administrarea serviciului și fără a preda firmei bunurile noastre. Consiliul local trebuie să 

decidă între cele două posibilități. Termenul contractului este de 5 ani. 

Kacsó Dénes: La procedura achiziției publice eu voi ajuta comisia de evaluare. Studiul de 

oportunitate pune în balanță cele două posibilități. Legea dă posibilitate ca și aparatul 

propriu al primarului să înființeze o firmă pentru prestarea serviciului. Dar având în 

vedere, că acest lucru nu este posibil este mult mai la îndemână să se delege serviciul. 

Legea nr. 98 privind achizițiile publice dă posibilitate și organizării unei licitații deschise 

pentru procedură. 

Ferencz Lehel: Caietul de sarcini cuprinde modul în care dorim ca firmele care se vor 

prezenta la licitație să efectueze serviciul public. Sunt mai multe posibilități. În momentul 

de față, în comună se colectează deșeul menajer din două în două săptămâni, iar deșeul 

selectiv lunar. Se poate modifica acest lucru, să fie colectat deșeul menajer săptămânal și 

deșeurile selective din două în două săptămâni. Acest lucru îl decide consiliul local. Este 

de asemenea foarte importantă cantitatea de deșeuri colectată. În mediul rural legea 

prevede cantitatea deșeurilor produse a fi de 0,15kg/zi/cap de locuitor. Contractul anterior 

a fost încheiat pe un număr de 4.000 de locuitori. Anul trecut cantitatea deșeurilor produse 

a fost de 0,35 kg/zi/cap de locuitor. De aceea ar fi important ca locuitorii să colecteze 

deșeurile în mod selectiv, pentru a reduce cantitatea prea mare a deșeurilor produse. 

Kacsó Dénes: În baza experiențelor mele, pot să afirm că valoarea de 0,15 este un număr 

destul de optimist, care ar fi bine să îl atingem, deoarece cantitatea produsă momentan 

este mult mai mare. Această valoare se referă doar la persoanele fizice, persoanele 
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juridice nu sunt incluse în acest calcul. Oricum trebuie să se insiste asupra reducerii 

cantității de deșeuri produse, ori prin colectarea selectivă a deșeurilor, ori prin folosirea 

lăzilor de compostare împărțite locuitorilor. În cadrul colectării selective a deșeurilor se 

vor colecta hârtie, material plastic, sticlă și ne-am înțeles cu firma ca toate deșeurile să fie 

colectate separat, în pungi transparente, pentru ca firma să vadă în fiecare ce s-a adunat. 

Prețul propus pentru procedura de licitație va fi cel vechi. Acela este un preț foarte bun, 

dacă s-ar putea negocia. Dacă la acest preț nu se va prezenta nici o firmă, atunci licitația 

se va mai putea organiza cu două ocazii. 

Ferencz Lehel: Sfărâmiturile de construcții nu se pot amesteca cu deșeurile menajere. 

Vom face verificări și vom da amenzi pentru nerespectarea regulilor. 

Kacsó Dénes: Taxa pentru persoanele fizice se vor stabili de către consiliul local, iar în 

cazul persoanelor juridice firma va încheia contracte cu acestea. Așa a fost și până acum. 

Taxa va fi colectată de către primărie. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a acceptat proiectul de hotărâre cu propunerea ca 

colectarea deșeurilor menajere să se efectueze săptămânal, iar colectarea deșeurilor 

selective din două în două săptămâni. 

Sólyom László: Colectarea deșeurilor selective să se efectueze doar lunar, din două în 

două săptămâni ar fi prea des. 

Kacsó Dénes: Se colectează un tomberon de 120 litri de deșeuri menajere, de la fiecare 

familie, iar dacă a produs o cantitate mai mare de deșeu, atunci va trebui să plătească în 

plus pentru colectare.  

Ferencz Lehel: Unde se observă că cantitatea de deșeuri menajere este mai mare, acolo se 

somează familia și dacă nu se va reduce cantiatea de deșeuri, atunci firma nu va mai 

colecta deșeurile acelei familii. 

Gál Katalin: Înainte de a ne decide să facem un sondaj pentru a vedea cine dintre noi este 

de părere că ar fi necesară colectarea deșeurilor menajere săptămânal și deșeurile selective 

din două în două săptămâni și cine crede că ar fi de ajuns să se colecteze deșeurile 

menajere din două în două săptămâni și deșeurile selective lunar. 

Elekes-Köllő Márta: Cine este de părere că ar fi necesară colectarea deșeurilor menajere 

săptămânal și deșeurile selective din două în două săptămâni? 

 6 membrii ai consiliului local au votat cu da la această întrebare. 

Elekes-Köllő Márta: Cine este de părere că ar fi de ajuns să se colecteze deșeurile 

menajere din două în două săptămâni și deșeurile selective lunar? 

 5 membrii ai consiliului local au votat cu da la această întrebare. 

Elekes-Köllő Márta: Supune votării varianta aleasă de majoritatea consilierilor locali și 

anume să se colecteze deșeurile menajere săptămânal și deșeurile selective din două în 

două săptămâni, iar aceasta se aprobă cu 7 voturi pentru, două abţineri (Bálint István și 

Kovács Ernő) şi două voturi împotrivă (Miklós Károly și Elekes-Köllő Márta). 
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2. Proiect de hotărâre privind alocarea unui sprijin financiar din bugetul local pe 

anul 2020 Parohiei Romano Catolice din Valea Strâmbă, comuna Suseni 

Kovács Ileana Éva: La ședința de data trecută sumele alocate pentru organizarea zilelor 

satului au fost împărțite parohiilor. Preotul din localitatea Valea Strâmbă a solicitat suma 

de 20.000 lei pentru renovarea gardului din jurul bisericii și a atașat întreaga documentație 

cu toate actele pe care legea le prevede. Este vorba de o lucrare în valoare de 20.000 lei, 

sunt atașate și poze.  

Szabó Attila Ágoston: Comisia social-culturală a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes-Köllő Márta: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 11 

voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

Preşedintele şedinţei anunţă epuizarea problemelor înscrise în ordinea de zi, şi 

declară închisă şedinţa extraordinară a Consiliului Local al comunei Suseni. 

 

 

ÎNTOCMIT, 

Elekes-Köllő Angéla Gabriela 

 

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ         SECRETAR GENERAL UAT 

  Elekes-Köllő Márta              Kovács Ileana-Éva 


